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Referat fra årsmøtet i Oppland Sau og Geit 25.02.2023, inkl. seminarhelga 24/02 – 26/02 2023 
 
Møtested: Spidsbergseter Rondane Resort, Ringebu 
Møtestart: lørdag 24. februar 2023 kl. 08.45   
 
Sakliste: 

Årsmøtesak 1. Åpning. 
Årsmøte- og seminarhelga ble arrangert sammen med Hedmark Sau og Geit.  
Programmet for helga var slik: 

Fredag 24/02: 
16.00: Årsmøte Ring 41 og Ring 30 
18.00-18.30: Beitebruksplan i Ringebu v/Ragnhild Sperstad, konstituert landbrukssjef MGL 
18.30-19.00: Ung sauebonde v/Lars Rudi, sauebonde og leder i Ringebu Sau og Geit 
19.30: Middag 
Lørdag 25/02: (frokost fra kl. 06.30) 
08.45-09.00: Åpning v/ordfører i Ringebu Arne Fossmo 
09.00-12.00: Årsmøte HSG og OSG, Frode Rudland var møteleder under årsmøtet i OSG 
12.00-13.00: Lunch 
13.00-14.00: Generaldebatt, tema: rekruttering, økonomi, tilgang på utmark 
14.00-14.30: Pause 
14.30-16.00: Årsmøte Hedmark Gjeterhundlag 
14.30-15.00: Info frå Nortura v/Eirik Kolbjørnshus, Nortura 
15.00-15.45: Utmarksbeite v/Yngve Rekdal, NIBIO 
15.45-16.05: Info fra Felleskjøpet v/Rune Lostuen, FK 
16.05-16.20: Pause 
16.20-16.45: Praktisk bruk av gjeterhund v/Anne Kari Veikleenget, instruktør 
16.45-17.05: Info fra Husdyrsystemer v/Knut Bergene, Grobakken Landmek 
17.05-17.30: Hytter i beiteland v/Agnete Fauskrud, sauebonde og sekretær HSG 
17.30-17.45: Drift av fylkeslaga v/fadder Håvard Helgeland, styremedlem NSG 
17.45-18.00: Humorinnslag v/Bjørn Kleiven, humorist 
19.15-19.30: Aperitiff:  
19.30: Middag m/Bjørn Kleiven og pristildelinger 
Søndag 26/02: (frokost fra kl. 07.00) 
09.00-09.30: Start på dagen v/Bjørn Kleiven, humorist 
09.30-10.15: Innmarksbeite/grovfôrproduksjon v/Franz Anders Bakken, NLR 
10.15-10.45: Beitelag: nåtid og utfordringer i framtida v/Per Fossheim, Utmarksrådgiver NSG 
10.45-11.05: Dokumentasjon av beite med radiobjeller/ v/Michael Angeloff, NIBIO 
11.05-11.30: Utsjekking/pause 
11.30-12.00: Min produksjon/drift: Erling Birger Semmingsen, sauebonde og styremedlem i HSG 
12.00-12.45: Mjølkegeit: Svanhild Holden Gardsteig, gietebonde og 1. vara i OSG 
12.45-13.00: Avslutning v/Ronald Slemmen, styreleder i NSG 
13.00-14.00: Lunch 

Etter åpningen lørdag ble utsendinger, ansatte, gjester og sponsorer i Hedmark og Oppland 
Sau og Geit delt i 2 saler og disse holdt sine årsmøter. Den valgte møtelederen, Frode 
Rudland, tok ordet, åpnet møtet og gav lederen Knut Evensen ordet. Knut holdt leders tale 
samtidig som han viste fine småfebilder på powerpoint: 
«Tilbake til start, nytt år nye muligheter og det er tid for årsmøte. Denne ganger er vi samlet 
på Spidsbergseter. Her har vi vært mange ganger før, så vi er liksom på «gamle tomter» med 
OSG historie langt inn i veggene. Sjøl var jeg på mitt første årsmøte akkurat her som 1. vara i 



2002 sammen med bla Håkon Sigstad som da var sekretær i OSG, og Pål som var 
styremedlem, så tiden flyr.  
Når tiden flyr så er det et tegn på at man trives. Og trives gjør vi i OSG. Vi er et aktivt styre 
med ideer, meninger og interesse for det vi holder på med. Kanskje litt skryt, men man må ha 
dette med seg når man skal være med i et organisasjonsarbeid som det OSG er. Det vet dere 
også alle her, hvor nettopp dere tillitsvalgte i lokallagene møter opp. Alle som møter opp på 
arrangementer, vanlige møter og drøftinger i organisasjonen er viktige og helt nødvendige. Vi 
blir færre, dessverre. Det går utover akkurat det som er nevnt her, og i tillegg samarbeidet og 
kameratskapet ellers i året. Ikke minst under beitesesongen da vi må være mange skal det 
fungere. Alt fra beitetilsyn, dugnad på sankekvea og ikke minst selve sankinga. Geitenæringen 
sliter med at det blir langt til naboen, og akkurat miljøet er viktig for at vi fortsatt finner glede 
og motivasjon.  
Det å engasjere seg er viktig. Bli med i en eller annen form! Ta del i samholdet som et styre 
er og vær kreativ! Og akkurat det er dere. Takk til lokallaga som har engasjert seg, stått på 
og vist fram næringa vår. Alle trenger vi et kollegiale, og det finner man ved å være medlem i 
NSG, nettopp fordi dere i lokallagene lager en arena hvor folk kan møtes og trives. Tusen 
takk for det! 
Det mangler ikke på hverken meninger eller forståsegpåere om hvordan Norsk landbruk skal 
bestå. Det siste og som fortsatt ikke er ferdig behandlet er Gryttenutvalget sin rapport. Tja, 
hva skal man si? Lite inntekt og mye arbeid, det vil si omtrent som før. 
Jordbruksforhandlinger er vårt redskap for å få løftet næringen. Her blir lista lagt på 
bakgrunn av hva man har klart å nå fram med. Dette året skapte det forventinger da faglaga 
ga klart utrykk for at sauen skulle få et løft. Geita ble heller ikke glemt, men det er sauen som 
ligger lavest, men vi unner hver en geitebonde det de får slik at vi kan opprettholde de om lag 
250 brukene med geitemelk som er igjen her til lands. NSG har tatt tak i det med 
jordbruksforhandlinger og det fortjener de ros for. De har satt det tidlig på dagsorden og 
vært tydelige på hva de har ment. Det må de fortsette med, for sauebrukene er av de med 
lavest inntekt innen landbruket. Festtaler, kaffe og wienerbrød er vi ferdige med. Det må 
handles og landbruket må få et nødvendig løft. Økte priser til bonden hjelper lite når det blir 
oppspist av en kostnadsvekst vi knapt har sett maken til. 
Året i år var heller ikke noe unntak med rovdyrproblematikken. Det er så meningsløst med så 
mye arbeid og fortvilelse i slike saker når det går skikkelig galt. I år var Nord-
Gudbrandsdalen de som ble hardest rammet. Vi i OSG føler oss også nokså hjelpelause i slike 
saker. Men vi prøver etter beste evne. Vi gikk på landbruksministeren og vi fikk 
statssekretæren i KLD til å møte oss på Dovre en høstdag i slutten av august. Det føltes godt 
å få samlet folk som har slitt med rovdyr så å si siden beiteslipp. Sterke inntrykk var det når 
den ene etter den andre sto fram med sin historie. «Neste helg har e konfirmasjon å e har 
ikkje gjort e skjett» sa Kari fra Skjåk. Muntert ble det når Lars fra Ringebu gikk opp å spurte: 
«Kå det hæng ti»? Ja hva henger det i? Hvorfor må det være slik at sauebrukeren skal bære 
byrden for en feilslått rovdyrproblematikk? Ja, faktisk så feilslått at staten kjøpte ut 2 
besetninger slik at de kunne slutte med sau og finne på noe annet. Det skjer midt i matfatet i 
de beste beiteområdene, i 2023 med byråkratisk og politisk velsignelse. 
Mer gledelig er det at vi nå er i en produksjon av lammekjøtt i mer eller mindre balanse. 
Lagrene er tomme, og alt ligger til rette for en riktig produksjon ser det ut til. Men vi lever i 
en utsatt næring. Markeder snur, det vet vi og produksjonen kan endres. Det skal ikke så 
mange søyer til pr. besetning før vi fort kan produsere for mye, eller selge for lite som jeg 
personlig mener er et problem. Vi er en grønn næring, bærekraftig og med 96 % norsk 
produsert fôr på fôrseddelen. Og for ikke å glemme: beitet og utmarka vi forvalter. Både sau 



og lam, kje og andre geiteprodukt burde være et klart valg i handlekurva til den norske 
forbrukeren. 
Tross både utfordringer, gleder og sorger er jeg optimist på vegne av småfenæringen. Vi har 
en av verdens fineste jobber, vi lever av å høste utmarka, vi jobber i sol, regn, snø og vind. Ja 
vi er faktisk tøffe. Men man kan ikke leve av å være tøff, i alle fall ikke vi. Vi må jobbe 
sammen, stå på og være en del av felleskapet som medlemskapet i NSG er.  
Til slutt: Takk til alle som har bidratt for småfeets beste i Oppland på en eller annen måte. 
Jeg vil gratulere til alle de som har gjort en innsats i bruk av gjeterhund, saueklipping, 
kåringer eller andre organisatoriske aktiviteter hvor det finnes en link inn til «småfefamilien» 
dette året. Tusen takk og godt årsmøte!» 
 
Knut ga etter talen ordet til møteleder Frode Rudland 
 

Årsmøtesak 2. Godkjenning av innkalling og sakliste 
Det ble sendt ut skriftlig innkalling og info om seminarprogram til lokallaga den 8. januar 
2023. Påmelding med info ble lagt ut på hjemmesida og på facebook-sida 16. januar. 
Årsmelding og regnskap for Oppland Sau og Geit og Oppland Radiobjøllelag med sakliste til 
årsmøtet i laga ble sendt årsmøteutsendingene på e-post 11. februar. Den trykte årsmeldinga 
ble sendt i posten og mottatt av de fleste 24. februar, mens alle årsmøteutsendinger mottok et 
eksemplar av dette i årsmøtemappa ved ankomst på Spidsbergseter, der endelig sakliste 
inkludert innkomne saker, aktivitetsplan, forslag til budsjett og valgnemndas innstilling også 
var vedlagt. 
Styret i OSG v/Jonny Mathisen ba om ordet og spurte årsmøtet om de kunne ta inn en ekstra 
sak i årsmøtet som ikke stod på saklista. Saka dreide seg om drift og organisering av Oppland 
Radiobjøllelag 
Vedtak: Innkalling og sakliste ble enstemmig godkjent. Årsmøtet i OSG godkjente at styret 
tok inn ny sak om Oppland Radiobjøllelag i årsmøtet 

 
Årsmøtesak 3. Opprop 

Pål Kjorstad foretok opprop. 
Han opplyste at dette året var deltagelsen i helga stor, men enda er det noen lokallag som ikke 
kommer med alle sine utsendinger. 
Deltagere, inkludert stemmeberettigede med utsendingsnummer de hadde på årsmøtet: 

Styret (5/5*): 1. Knut Evensen 2. Ola Hareland, 3. Jonny Mathisen 4. Frode Rudland, 
5. Kjell Gudmund Svien 
Austvang (1/0*): Ingen utsending 
Biri (2/2*): 39. Håkon Rogne og 40. Jan Snorre Landgraff 
Dovre (2/2*): 9. Torbjørn Elvestad og 10. Astrid Elvestad 
Etnedal (1/0*): ingen utsending 
Fåberg (3/3*): 36. Kjell Ivar Bergehagen, 37. Kristen Bergehagen og 38 Tina 
Edvardsen 
Fåvang (3/1*): 27. Per Arne Brenden 
Gausdal (4/4*): 32. Helge Nordlien, 33. Even Sjurrud, 34. Pål Høygård og 35. Geir 
Ingar Paulsrud (kom seint) 
Hadeland (2/2*): 49. Sondre Imsgard og 50. Jan Briskeby 
Heidal (1/0*): ingen utsendinger 

           Kolbu (2/2*): 46. Anita Schjøll og 47. Peder Leirdal 
           Lesja (3/3*): 6. Irene Amundgård, 7. Endre Amundgård og 8. Inger Marie Nyløkken 



Lom (2/2*): 13. Tormod Rusten 14. Per Arne Sæterdalen,  
Nord Aurdal (2/2*): 57. Tord E. Kvikstad og 58. Kristian Hexeberg 
Nord Fron (3/3*): 20. Ola M. Sylte, 21. Marthe Dypdalen og 22. Vemund Hagen 
Nordre Land (3/3*): 52. Ove Berget, 53. Karianne Hogne og 54. Erik Skiaker Lykseth  
Ringebu (2/2*): 25. Lars Rudi og 26. Tor Håkon Berget 
Sel (1/0*): Ingen utsending 

           Skjåk (2/2*): 11. Kåre Haugen og 12. Paul Håvard Skotte 
Slidre (3/3*): 59. Arnfinn Beito, 60. Tove Grethe Kolstad og 61. Nils Ole Baalsrud 
Snertingdal (1/1*): 41. Kristin M. Kongelf 
Søndre Land (1/0*): ingen utsending 
Sør-Aurdal (1/0*): ingen utsending 
Sør-Fron (2/2*): 23. Erik Wethal Haave og 24. Ola Kjorstad 
Toten III (2/2*): 44. Trond Håkon Haug og 45. Jan Inge Bjerkeengen 
Vang (1/1*): 63. Inga Bøe 
Vardal (1/1*): 43. Åshild Sandvik (forfall) 
Vestre Toten (1/1*): 48. Theis Theisen Amlie 
Vågå (3/3*): 15. Mathias Snerle, 16. Sverre Blankenborg og 17. Ivar Flagestad 
Østre Toten (1/1*): 43. Ola Kai Scheie 

           Øyer/Tretten (2/1*): 30. Eivind Holen Buhaug 
*) Merknad: Tallene bak lagsnavnet viser hvor mange utsendinger laget kunne stille 
med og stilte med.  
Andre med roller i møtet uten å være utsendinger: 

           Daglig leder, kasserer i OSG: Pål Kjorstad 
           Regnskapsfører i OSG: Leif Arne Sandbekken 
           Revisor i OSG: Ken Lunn 

Valgnemnda: Sondre Imsgard, Inger Marie Nyløkken og Ola Masseng Sylte 
Møteleder årsmøte og generaldebatt: Frode Rudland 
Ansvarlig for salg i medlemsbutikken og 3. vara i OSG: Anne Terningen 
Gjester, tillitsvalgte, foredragsholder og andre: 
Leder i NSG og foredragsholder: Ronald Slemmen 
Styremedlem i NSG, fadder til HSG og OSG og foredragsholder: Håvard Helgeland 
Æresmedlemmer: Gudmund Skotte, Pål Kjorstad, Anders Svare og Trond Dalseg  
Mjølkegeit, foredrag v/Svanhild Holden Gardsteig, 1. varamedlem i styret i OSG 
2. varamedlem i OSG: Even Sjurrud, stilte som utsending for Gausdal Sau og Geit 
Leder i Ring 41: Peder Leirdal 
Nestleder i Ring 41: Odd Steinar Granheim 
Styremedlem i Ring 41: Ola Hareland, stilte som styremedlem i OSG 
Styremedlem i Ring 41: Helge Nordlien, stilte som utsending for Gausdal Sau og Geit 
Nestleder i Innlandet Bondelag: Kristina Hegge 
Leder i Oppland Bonde og Småbrukarlag Halvard Helland 
Andre gjester, sponsorer og foredragsholdere: 
Nortura, foredrag v/Eirik Kolbjørnshus og i standen: Anna Briskeby 
Findmy, stand v/Marit Mjøen 
Telespor, stand v/Audun MacMillan og Kristoffer Andersen 
Husdyrssystemer, stand v/Olaf Larshaugen og stand/foredrag v/Knut Bergene 
Info fra Felleskjøpet, foredrag v/Rune Lostuen 
Ringebu kommune, åpning v/Arne Fossmo, ordfører 
Ringebu kommune, foredrag v/Ragnhild Sperstad 



Ung sauebonde, foredrag v/Lars Rudi, leder Ringebu Sau og Geit 
NIBIO, foredrag utmarksbeite v/Yngve Rekdal og radiobjøller v/Michael Angeloff 
Praktisk bruk av gjeterhund, foredrag v/Anne Kari Veikleenget 
Sekretær i HSG, Agnete Fauskrud, foredrag: «Hytter i beiteland» 
Humorinnslag v/Bjørn Kleiven 
Innmarksbeite og grovfôrproduksjon, fordrag v/Franz Anders Bakken, NLR 
Beitelag, nåtid og framtid, foredrag v/Per Fossheim, NSG 
Min produksjon, foredrag v/Erling Birger Semmingsen, styremedlem i HSG 
Premie for beste vær 2022: Ronny Ove Smedsmo, Avdeling 56, Vågå 
Premie for beste spælvær 2022: Anton Myhrmoen Avdeling 45, Fåvang spæl 
Premie for beste bukk 2022: Krogsveen Gard v/Tore Krogsveen, Fåvang Sau og Geit 
Premie for beste gjeterhund/fylkesmester 2022: Pål Høygård, Gausdal Sau og Geit 
Tilhørere på årsmøtet som ikke er nevnt over:  
Øvrige årsmøteutsendinger i Ring 41, årsmøteutsendinger i Hedmark Sau og Geit og 
seminardeltagere. 

Det møtte 48 stemmeberettigede representanter fra 23 lokallag. 7 lokallag var ikke 
representert i årsmøte. Inkludert 5 stemmeberettigede styremedlemmer møtte det 53 
stemmeberettigede delegater. 
 

Årsmøtesak 4. Valg av to til å underskrive protokollen sammen med møtelederen 
Vedtak: Theis Amlie, Vestre Toten og Mathias Snerle, Vågå ble enstemmig valgt til å 
underskrive protokollen sammen med møteleder og sekretær. 
 

Årsmøtesak 5. Årsmelding for fylkeslaget for 2022 
Pål Kjorstad gikk gjennom årsmeldingen ved å legge frem hovedpunkter på en powerpoint fra 
årsmeldingen. Han takket gode medarbeidere som Sidsel Røhnebæk, Terje Bakken, Jonny 
Mathisen, Jon-Einar Høystad, Roy Bekkevold, Leif Arne Sandbekken, takket alle som hadde 
bidratt med bilder og takket spesielt alle sponsorene m/Nortura som hovedsponsor. Han gjekk 
gjennom den imponerende listen over alle saker styret hadde tatt opp og vedtatt gjennom året. 
Av spesielle saker og tunge saker i året nevnte han omstillingssaka på Lesja og i Skjåk, større 
og klarere arbeid med innspill til jordbruksforhandlingene, økende arbeidsmengde i Oppland 
Radiobjøllelag, deltagelser i flere prosjekter, arbeid med årsmøte og seminarhelg, bistand i 
planlegging av NM i ullhåndtering og klipping 2023, produksjon av beitevester, ledermøter på 
Teams og deltagelse i Landbruksråd Innlandet. Ellers viste han til den trykte årsmeldingen, 
som alle fikk i møtemappa si og som er utsendt til alle medlemmer. 
Ord i saka: Ingen. 
Vedtak: Årsmeldinga ble enstemmig godkjent. 
 
 

Årsmøtesak 6. Revidert regnskap for fylkeslag 2022 
Pål Kjorstad gikk gjennom regnskapet for 2022, forklarte enkeltposter og viste til 
revisjonsrapporten. Regnskapet viste at inntektene var på kr. 542.414, utgiftene på kr. 576.076 
og dette resulterte i et underskudd på kr. 33.662. Underskuddet skyldes i hovedsak innkjøp av 
beitevester, som ikke er solgt ennå. Regnskapsfører Leif Arne Sandbekken forklarte 
enkeltpostene noe mere detaljert. 
 
Ord i saka: Ken Lunn, revisor 
Vedtak: Regnskapet ble enstemmig godkjent. 



 
Årsmøtesak 7. Årsmelding Oppland Radiobjøllelag 2022 

Driftsleder Pål Kjorstad gikk gjennom årsmeldinga på fremlagte powerpoint. Han viste 
spesielt til utviklinga av Oppland Radiobjøllelag og nevnte tabellen over antall enheter laget 
har hatt år for år. I 2022 var det 6478 utleide telespor-enheter, 2296 Findmy-enheter, 336 
Smartbjella-enheter og 216 Nofence-enheter til storfe. Det har vært leid ut utstyr til 382 ulike 
aktører i 2022, og mere enn 1/3 av besetningene i Oppland har nå en eller annen form for 
overvåkingsutstyr fra laget i besetningen sin. Prosjektene i året har vært lammetapsprosjekt i 
Vestre Åmot, Nofence-prosjektet på storfe i Midt-Gudbrandsdalen og stort innkjøp av Findmy 
til prosjekta i Skjåk og Lesja. 
Ord i saken: Ingen 
Vedtak: Årsmeldinga ble enstemmig godkjent. 

 
Årsmøtesak 8. Revidert regnskap Oppland Radiobjøllelag 2022 

Pål Kjorstad gikk gjennom regnskapet for 2022 og forklarte enkeltposter. Regnskapet viste at 
inntektene var på kr. 3.523.712 og utgiftene på kr. 3.458.324 som resulterte i et overskudd på 
kr. 65.388. Grunnen til noe mindre omsetning i 2022 i forhold til 2021 var Nofence-prosjektet 
i Midt-Gudbrandsdalen som gav både større tilskudd og større utgifter i 2021. I tillegg ble det 
noe tap i forhold til at Smartbjella gikk konkurs. Man skal heller ikke i år unngå å nevne 
økningen av saker der leietagere ikke betaler i rett tid eller over lengre tid. I 2023 planlegges 
det tidligere fakturering for å unngå brukere som ikke betaler, får utstyr før de betaler for det. 
Ord i saka: Leif Arne Sandbekken og Arnfinn Beito 
Vedtak: Regnskapet ble enstemmig godkjent. 
 

Årsmøtesak 9. Saker som styret og lokallaga vil ha behandla 
 
Årsmøtesak: 9 a. Ekstra driftstilskudd til fylkeslaget v/fylkesstyret 
Saksframstilling og forslag til vedtak:  

I 2017, 2018, 2019, 2020, 2021og 2022 ble det krevd inn henholdsvis kr. 90, kr. 0, kr. 60, kr. 
50, kr. 0,- og kr. 30 pr. hovedmedlem fra lokallaga i ekstra driftstilskudd til fylkeslaget ut fra 
medlemstallet pr. 31/12 året før. Innstillinga i denne saka baserer seg på budsjettet til OSG for 
inneværende år. Styret i OSG fremmer på bakgrunn av innstilt budsjettforslag av styret at det 
for 2023 kreves inn kr. 60,- pr. hovedmedlem i ekstra driftstilskudd til fylkeslaget ut fra 
medlemstallet pr. 31/12 2022. Ola Hareland la frem saken for årsmøtet 
Ord i saka: Ingen. 
Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt 

 
Årsmøtesak: 9 b. Refusjon for deltagelse på årsmøte for lokallags-utsendinger 
v/fylkesstyret 
Saksframstilling og forslag til vedtak: 

Styret i OSG fremmer forslag på at det blir gitt samme refusjon til lokallaga som i 2022, som 
dermed blir på kr. 1000,- pr. årsmøteutsending som deltar på årsmøte i Oppland Sau og Geit i 
2023. For å få refusjonen utbetalt må lokallaget innen eller senest på årsmøtet i OSG ha endra 
styresammensetningen på «Min side» på hjemmesida og sendt pålagt rapport inn til NSG via 
«MinSide». Refusjonen på kr: 1000,- pr. utsending blir utbetalt etter at refusjonen for 
medlemskontingenten for 2023 er innkommet på konto til OSG. Ola Hareland la frem saken 
for årsmøtet. 
Ord i saken: Sondre Imsgard, som var bekymra for «MinSide» 



Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 
 

Årsmøtesak: 9 c. Organisering og drift av Oppland Radiobjøllelag i framtida, 
v/fylkesstyret 
Saksframstilling og forslag til vedtak: 

Oppland Radiobjøllelag vokser og 2023 blir ifølge søknader fra brukere veldig utfordrende. 
Svært mange vil ha mere utstyr, og ut fra erfaringer fra tidligere år får vi ikke gjennomført 
dette uten å tenke nytt, les vi må få inn mere kapital. Utfordringene butter mest i stort marked 
for Findmy i jerveområder i Skjåk og Lesja og økende marked for Nofence på storfe og 
småfe. Jonny Mathisen la frem saken for årsmøtet der han pekte på og stilte spørsmål rundt 
lånemuligheter og anna selskapsorganisering i forhold til dagens organisering og vedtekter. 
Han nevnte bl.a. at kanskje skulle Oppland Radiobjøllelag gå over til et AS, som selvsagt var 
heleid av Oppland Sau og Geit. Han fremmet til slutt framlegg på om årsmøtet kunne la styret 
få ansvar for å arbeide fram en modell på dette fram til neste årsmøte. 
Ord i saken: Vemund Hagen, Inger Marie Nyløkken, Knut Evensen, Arnfinn Beito, Håkon 
Rogne, Ola Kjorstad, Erik Wethal Haave, Jonny Mathisen og Pål Kjorstad 
Av innspill nevnes: 

- Trø varsom til nytt eierskap, AS har vedtekter om inntjening 
- Selskapsform utredes til neste årsmøte 
- Spørsmål om hvor finansieringen skal komme fra 
- AS er skattepliktig 
- Oppland Sau og Geit må ha fullt eierskap 
- Viktig medlemsfordel, Oppland Radiobjøllelag må bestå 
- Statsforvalteren Innlandet må komme inn m/kapital som dekker et fast driftsbudsjett 
- Skeptisk til AS 
- Redd for framtida 

Vedtak: Styrets forslag ble enstemmig vedtatt, og styret fikk dermed tillit til å finne en 
organisasjonsmessig selskapsform for ORL fram til neste årsmøte i organisasjonen. I 
inneværende år vil ORL drifte som best de kan etter de begrensninger som måtte oppstå. 
 
 

Årsmøtesak: 10. Valg  
Det var 53 stemmeberettigede i årsmøtet, 5 var ute ved valget 

a. Leder for 1 år 
Valgnemndas forslag: Knut Evensen, Fåvang Sau og Geit 
Resultat: Knut Evensen ble valgt med 47 stemmer, 1 blank 
 

b. 2 styremedlemmer for 2 år 
Valgnemndas forslag: Jonny Mathisen, Nord-Fron Sau og Geit 
Resultat: Jonny Mathisen ble valgt med 47 stemmer, 1 blank 
Valgnemndas forslag: Frode Rudland, Kolbu Sau og Geit 
Resultat: Frode Rudland ble valgt med 46 stemmer, 2 blanke 
Ikke på valg, som sitter i styret 1 år til: nestleder Ola Hareland, Lesja Sau og Geit og 
styremedlem Kjell Gudmund Svien, Vang Sau og Geit 
 

c. Nestleder til styret for 1 år 
Valgnemndas forslag: Ola Hareland, Lesja Sau og Geit 
Resultat: Ola Hareland ble enstemmig valgt ved akklamasjon 



 
d. 3 varamedlemmer til styret for 1 år i nummerrekkefølge 

Valgnemndas forslag i nummerorden: 
1. Svanhild Holden Gardsteig, Slidre Sau og Geit.  

Resultat: Svanhild Holden Gardsteig ble enstemmig valgt ved akklamasjon. 
2. Even Sjurud, Gausdal Sau og Geit. 

Resultat: Even Sjurrud ble enstemmig valgt ved akklamasjon. 
3. Anne Ingeborg Terningen, Nordre Land Sau og Geit. 

Resultat: Anne Terningen ble enstemmig valgt ved akklamasjon. 
 

e. Revisorer for 1 år 
Valgnemndas forslag på Ken Lunn, Vestre Toten Sau og Geit og Ole Johan Sønsteby, Skreia 
Resultat: Ken Lunn og Ole Johan Sønsteby ble enstemmig valgt ved akklamasjon. 
 

f. 1 medlem m/vara i valgnemnda for 2 år 
Valgnemndas forslag: Pål Høygård, Gausdal Sau og Geit, m/vara Arnfinn Beito, Slidre Sau 
og Geit. 
Resultat: Pål Høygård m/vara Arnfinn Beito ble enstemmig valgt ved akklamasjon. Fra før 
sitter Inger Marie Nyløkken, Lesja Sau Geit med vara Helen Svare, Vågå Sau og Geit i 
valgnemnda. 
 

g. Leder i valgnemnda for 1 år 
Valgnemndas forslag på leder m/vara i valgnemnda: Inger Marie Nyløkken, Lesja Sau og Geit 
m/vara Ola Masseng Sylte, Nord-Fron Sau og Geit. 
Resultat: Inger Marie Nyløkken m/vara Ola Masseng Sylte ble enstemmig valgt ved 
akklamasjon. 
 

h. 4 utsendinger m/2 vara i nummerorden til årsmøte i NSG 2023 
Knut Evensen, Ola Hareland, Jonny Mathisen og Frode Rudland ble innstilt m/vara i nr. 
orden: 1. Peder Leirdal og 2. Even Sjurrud. 
Resultat: Knut Evensen, Ola Hareland, Jonny Mathisen og Frode Rudland m/vara 1. Peder 
Leirdal og 2. Even Sjurrud ble enstemmig valgt ved akklamasjon. 
 

i. Møteleder m/vara for årsmøtet i 2024 
Frode Rudland m/vara Ola Hareland ble innstilt av valgnemnda. 
Resultat: Frode Rudland m/vara Ola Hareland ble enstemmig valgt ved akklamasjon. 
 

j. Valg av ansvarlig til utleie av utstyr i Oppland Radiobjøllelag for 1 år 
Valgnemndas forslag: Driftsleder i Oppland Radiobjøllelag Pål Kjorstad.  
Resultat: Pål Kjorstad ble enstemmig valgt ved akklamasjon. 
  

k. Godtgjørelser til tillitsvalgte, til leder og til rovviltansvarlig i 2023 
Valgnemndas forslag til møtegodtgjørelse/godtgjørelse for oppdrag for styret er kr. 210 pr. 
time fra avreise til hjemkomst. Kjøregodtgjørelse dekkes etter Statens satser, for tiden kr. 4,48 
pr. km med skattefri sats kr. 3,50 pr. km. Teamsmøter: Disse godtgjøres m/kr. 630,- pr. møte 
m/timesats som over for møter lenger enn 3 timer. 
Resultat: Valgnemndas forslag ble enstemmig vedtatt. 
 



Valgnemndas forslag på ledergodtgjørelse for 2023: kr. 25.000 + godtgjørelse for møter og 
eventuelle prosjekter.  
Resultat: Enstemmig vedtatt. 
Valgnemndas forslag på godtgjørelse for rovviltarbeid i 2022: kr. 15.000 i fast godtgjørelse 
og kr. 210 pr. time for utført arbeid. Kjøregodtgjørelse dekkes etter Statens satser, som 
beskrevet over. 
Resultat: Valgnemndas forslag ble enstemmig vedtatt. 
 

l. Leiepris pr. enhet i 2023 fra Oppland Radiobjøllelag 
Saksframstilling og forslag til vedtak: 

Valgkomiteen la frem saken etter innstilling fra styret i OSG. OSG vil i utgangspunktet sette 
ned prisen, men dette er vanskelig i forhold til at faktiske priser faktisk går opp. Imidlertid har 
abonnementsprisen vært høy i forhold til Telespor og Smartbjellas satser. Med bakgrunn i at 
OSG ikke vil at beitebrukere skal betale mye mere for utstyr i områder uten eller m/dårlig 
mobildekning, vil OSG fortsette ordningen med tilnærmet lik leiepris for ulikt utstyr.  
Innstilling fra styret i OSG: Telespor: kr. 270,-, Smartbjella: kr. 270,-, Findmy: kr 325,- 
Nofence storfe: kr. 700,- Biocoltrol: kr. 3. 500,-. Alle priser pr. enhet + mva. 
Ord i saken: Jonny Mathisen og Pål Kjorstad, m/forklaringer og argumentasjon med levetid, 
innkjøpspriser og abonnementspriser. Andre: Vemund Hagen og Erik Wethal Haave 
Vedtak: Valgkomiteens forslag m/styrets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

Årsmøtesak 11. Arbeidsoppgaver og budsjetter 2023 
Pål Kjorstad gikk gjennom forslaget til arbeidsplan for styret og forslag til budsjetter for 
fylkeslaget og radiobjøllelaget. Han presiserte at arbeidsplanen med kulepunkter og 
underpunkter hadde blitt brukt på hvert styremøte i arbeidsåret 2022, og at styret i OSG i sin 
innstilling foreslo at arbeidsoppgavene for 2023 måtte baseres på arbeidsplanen fra 2022: 
• Bidra til at et medlemskap i NSG skal lønne seg i 2023 og framover for småfeholdet i 

Oppland 
• Bygge videre på organisasjonen Oppland Sau og Geit 
• Innspill til jordbruksforhandlingene 2023 og framover til 2024  
• Delta på styremøte, årsmøter og medlemsmøter i lokallag som spør om det  
• Bidra til godt samarbeid og komme med gode konstruktive innspill for småfeholdets 

beste til NSG, Nortura, Tine, Statsforvalteren i Innlandet, fylkeslaga over heile landet, 
men mest samarbeid m/Hedmark Sau og Geit, Oppland Bondelag og Oppland Bonde 
og Småbrukarlag 

• Bidra i arbeidet for økt oppslutning om sauekontrollen 
• Medlemsverving – beholde eller øke medlemstallet og medlemsandelen i 2023 
• Oppdatering av hjemmesida, inkludert rovviltartikkelen og facebook-sida vår 
• Søke FKT-midler, midler fra «Tilskudd til tiltak i beiteområder» og andre midler til 

drift av Oppland Radiobjøllelag 
• Videreføre engasjementet i rovviltarbeidet 
• Gjennomføre styremøter etter oppsett plan med saker fra/om Ring 41, geit og OGL 
• Planlegge kontaktmøter/regionmøter/ledermøter i 2023/24 og seminar/årsmøte i 

februar 2023 



• Arbeida med utfordringer til gjerding/gjerdeplikt, spesielt mot utmark 
• Arbeide med rekruttering til næringa – tiltak for unge småfebønder 
• Arbeida med mere faglige småfesaker, som på avl-, beitebruk-, produksjons- og 

dyrehaldsrelaterte områder 
• Beholde generaldebatt på neste årsmøte 
• Holde minst 2 felles styremøte og samarbeide som før med Hedmark Sau og Geit  
• Videreføre fadderordninga med lokallaga 

Ord i saka:  

Sondre Imsgard m/innspill om ekstrapunkt: 
- Arbeidsplan: Samling av og for geitenæringa  
- Budsjett fylkeslaget: a) Tilskudd fra Innlandet Bondelag og Oppland Bonde og 

Småbrukarlag for «Freda rovviltsida» må økes. B) Den faste administrasjonskostnaden 
må økes fra kr. 110.000,- til kr. 120.000,- 

Ola Masseng Sylte m/innspill om ekstrapunkt: 
- Tur i OSG må viderføres i planen 

Arnfinn Beito m/innspill om ekstrapunkt: 
- Arbeid m/beitebruksplaner må defineres inn, der målretta arbeid mot kommunene 

rundt at rettigheter for primærnæringa blir ivaretatt 

Vedtak: Styrets forslag på arbeidsoppgaver ble gjennomgått og godkjent med de innspillene 
som kom frem i møtet og vedtatt slik: 
 
• Bidra til at et medlemskap i NSG skal lønne seg i 2023 og framover for småfeholdet i 

Oppland 
• Bygge videre på organisasjonen Oppland Sau og Geit 
• Innspill til jordbruksforhandlingene 2023 og framover til 2024  
• Delta på styremøte, årsmøter og medlemsmøter i lokallag som spør om det  
• Bidra til godt samarbeid og komme med gode konstruktive innspill for småfeholdets 

beste til NSG, Nortura, Tine, Statsforvalteren i Innlandet og fylkeslaga over heile 
landet, men ha mest samarbeid m/Hedmark Sau og Geit, Innlandet Bondelag og 
Oppland Bonde og Småbrukarlag 

• Bidra i arbeidet for økt oppslutning om sauekontrollen 
• Medlemsverving – beholde eller øke medlemstallet og medlemsandelen i 2023 
• Oppdatering av hjemmesida, inkludert rovviltartikkelen og facebook-sida vår 
• Søke FKT-midler, midler fra «Tilskudd til tiltak i beiteområder» og andre midler til 

drift av Oppland Radiobjøllelag 
• Videreføre engasjementet i rovviltarbeidet 
• Gjennomføre styremøter etter oppsett plan med saker fra/om Ring 41, geit og OGL 



• Planlegge kontaktmøter/regionmøter/ledermøter i 2023/24, seminar/årsmøte i februar 
2024 og egen samling med geitebønder m/både melkegeit og ammegeit i 2023 

• Arbeida med utfordringer til gjerding/gjerdeplikt, spesielt mot utmark 
• Arbeide med rekruttering til næringa – tiltak for unge småfebønder 
• Arbeida med mere faglige småfesaker, som på avl-, beitebruk-, produksjons- og 

dyrehaldsrelaterte områder 
• Arbeida mere målretta direkte inn i plan og bygningssaker i kommune ved å 

oppdatere/oppgradere beitebruksplaner slik at primærnæringens rettigheter spesielt på 
beiterettigheter blir synlige og ivaretatt 

• Beholde generaldebatt på neste årsmøte 
• Holde minst 2 felles styremøte og samarbeide som før med Hedmark Sau og Geit  
• Videreføre fadderordninga med lokallaga 
• Arrangere tur i regi av OSG i arbeidsåret 2023 

I forhold til budsjettene for Oppland Sau og Geit (fylkeslaget) og for Oppland Radiobjøllelag 
ble de lagt frem slik: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Styrets fremmet dette budsjettet for fylkeslaget på årsmøte: 
Fylkeslaget  Budsjett 2023 Regnskap 2022 Regnskap2021 
Inntekter:       
Kontingenter  kr     370 000,00   kr      359 923,00   kr    370065,00  
Ekstra driftstilskudd  kr       53 000,00   kr       28 655,00   kr                 -    
Sponsor/annonser/kurs  kr     130 000,00   kr      130 000,00   kr    127 500,00  
Renteinntekter  kr         1 000,00   kr         5 741,00   kr        1 377,00  
Årsmøte/seminar       
Sponsor/billetter demonstrasjon  kr                  -     kr                  -     kr                 -    
Tilskudd og andre inntekter  kr       20 000,00   kr       18 095,00   kr      21 223,00  
Sum inntekter  kr     574 000,00   kr      542 414,00   kr    520 165,00  
        
Utgifter:       
Fagdag, rundskriv, mm  kr                  -     kr                  -     kr                 -    
NSG-produkter til videresalg  kr       30 000,00   kr       39 175,00   kr        9 263,00  
Ledergodtgjørelse  kr       25 000,00   kr       25 000,00   kr      25 000,00  
Tillitsvalgtgodtgjørelse  kr       98 000,00   kr       94 400,00   kr      58 050,00  
Rovviltarbeid  kr       80 500,00   kr       77 000,00   kr      73 300,00  
Fastgodtgjørelse administrasjon  kr       56 500,00   kr       56 500,00   kr      57 467,00  
Regnskap/annet  kr       19 000,00   kr       18 500,00   kr      17 125,00  
Arbeidsgiveravgift  kr       30 000,00   kr       29 098,00   kr      24 739,00  
Møteutgifter rovvilt/Juridisk bistand  kr                  -     kr                  -     kr      19 000,00  
Revisjon/rekvisita/fakturering  kr         4 500,00   kr         4 086,00   kr        3 350,00  
Årsmelding  kr       25 000,00   kr       23 052,00   kr      23 574,00  
Årsmøte inkl.støtte utsend.  kr       92 500,00   kr       98 616,00   kr      10 426,00  
Styre-/medlemsmøter.  kr       55 000,00   kr       55 066,00   kr      68 099,00  
Porto  kr         8 000,00   kr         7 158,00   kr        4 011,00  
Reisekostnader  kr       30 000,00   kr       29 400,00   kr      23 857,00  
Premier, gaver, andre kostnader  kr       20 000,00   kr       19 025,00   kr        5 402,00  
Andre kostnader, æresmedlemmer  kr                  -     kr                  -     kr                 -    
Bilgodtgjørelse rovvilt  kr                  -     kr                  -     kr                 -    
Sum utgifter  kr     574 000,00   kr      576 076,00   kr    422 663,00  
        
Resultat  kr                  -    -kr       33 662,00   kr      97 502,00  

 
Ord i saka: Som vist over hadde Sondre Imsgard innspill om økning av kr. 10.000, i 
fastgodtgjørelse administrasjon. Det vises til styret har hatt og har en gjennomgang av 
sekretæravtalen hvert år, og vil ta med seg innspillet i arbeidsåret 
 
Vedtak: Budsjett for fylkeslaget i 2023 ble enstemmig vedtatt som det var lagt frem 
 
 
 
 



Styret fremmet dette budsjett for Oppland Radiobjøllelag på årsmøte: 
Inntekter Budsjett 2023 Rekneskap 2022 Rekneskap 2021 
Tilskudd FKT og OBB  kr    1 430 000,00   kr       1 227 500,00   kr   1 891 700,00  
Leieinntekter   kr    3 000 000,00   kr       2 257 084,00   kr   2 310 484,00  

Leieinntekter salsteinsavlesere  kr                           -    
 kr                             
-    

 kr                         
-    

Refusjon tap av 
bjeller/overforbruk  kr                           -    

 kr                             
-    

 kr                         
-    

Servicehjelp, prosjekter  kr                           -     kr             34 711,00   kr         86 084,00  

Renteinntekter  kr             5 000,00   kr               4 417,00  
 kr                         
-    

Sum inntekter  kr    4 435 000,00   kr       3 523 712,00   kr   4 288 268,00  
        
Utgifter       

Kataloger, mapper  kr                           -    
 kr                             
-    

 kr                         
-    

Saltsteinavlesere  kr                           -    
 kr                             
-    

 kr                         
-    

Godtgjørelser prosjekter  kr          60 000,00   kr             49 600,00   kr         73 140,00  
Abonnement  kr    2 000 000,00   kr       1 266 261,00   kr   1 286 018,00  
Utstyr  kr    2 131 500,00   kr       1 909 559,00   kr   2 350 374,00  
Fastgodgj. administrasjon  kr        120 000,00   kr          120 000,00   kr      120 000,00  
Regnskap  kr          23 000,00   kr             23 250,00   kr         21 925,00  

Godtgjøringer  kr                           -    
 kr                             
-    

 kr                         
-    

Arbeidsgiveravgift  kr          21 000,00   kr             20 577,00   kr         23 030,00  
Kontorleie/rekvisita  kr                           -     kr               1 416,00   kr           7 671,00  
Fakturering, revisjon  kr          17 000,00   kr             15 990,00   kr         16 000,00  
Årsmelding  kr          12 500,00   kr             12 867,00   kr         11 787,00  
Årsmøte  kr          18 500,00   kr             15 000,00   kr           5 213,00  

Styre-/medlemsmøter  kr                           -    
 kr                             
-    

 kr                         
-    

Porto  kr             6 000,00   kr               4 093,00   kr           3 079,00  
Reisekostnader  kr          15 000,00   kr             14 055,00   kr         18 451,00  
Andre kostnader  kr          10 500,00   kr               5 656,00   kr           6 200,00  
Sum utgifter  kr    4 435 000,00   kr       3 458 324,00   kr   3 942 888,00  
        
Resultat  kr                           -     kr             65 388,00   kr      345 380,00  

Budsjettet er basert på innkjøp etter tilskudd og leiepriser etter vedtak i årsmøtesak 10. l. 
Budsjettet har før vært basert på sikre tilskudds tall, men dette er basert på større optimisme 
og forhåpentligvis basert på realistiske tilskudds tall, som må komme på plass i forhold til hva 
medlemmene våre forventer 

Ord i saka: Ingen 

Vedtak: Budsjettet for Oppland Radiobjøllelag ble enstemmig vedtatt med de forutsetninger 
som ble nevnt på årsmøtet 

 
 
Årsmøtesak 12. Tid og sted for årsmøte 2024 
Saksframstilling og forslag til vedtak: 

Tid og sted for å ha årsmøte/seminaret i 2024 må vedtas, og styret ba i utgangspunktet om 



forslag på årsmøtested og tidspunkt. Tidspunktet er mest naturlig lørdag 24/2 m/helga 23.-
25/2 2024 

Dette er steder vi har vært de siste åra: 

• 2023: Spidsbergseter Resort Rondane, Ringebu 
• 2022: Quality Hotel Strand, Gjøvik  
• 2021: Teams (Quality Hotel Strand, Gjøvik)  
• 2020: Scandic Hafjell, Øyer – saman med Hedmark 
• 2019: Storefjell Resort Hotel, Gol – saman med Buskerud 
• 2018: Comfort Hotel Runway, Gardermoen – saman med Hedmark og Buskerud 
• 2017: Spidsbergseter Resort Rondane – saman med Hedmark 
• 2016: Quality Hotel Strand, Gjøvik – saman med Hedmark og Akershus 
• 2015: Dombås Hotell, Dombås 
• 2014: Radisson Blu Resort Beitostølen, Øystre Slidre 
• 2013: Gudbrandsdal Hotel Spidsbergseter, Ringebu – saman med Hedmark 
• 2012: Quality Hotel Strand, Gjøvik  
• 2011: Quality Hotel, Øyer 
• 2010: Vågå Hotel, Vågå 
• 2009: Quality Hotel, Fagernes 
• 2008: Spåtind Høyfjellshotell, Nord-Torpa 
• 2007: Spidsbergseter, Ringebu 
• 2006: Rondeslottet, Otta 
• 2005: Sanderstølen, Nord-Aurdal 
• 2004: Honne, Biri 
• 2003: Dalseter Høyfjellshotell, Espedalen 
• 2002: Bjorligard Hotell, Bjorli 
• 2001: Quality Hotel, Fagernes 
• 2000: Toten Hotell, Bøverbru 
• 1999: Quality Hotel, Øyer 

• Møteleder Frode Rudland la fram saka med at styret hadde tenkt på at tidspunktet var 
mest naturlig lørdag 24/2 m/helga 23.-25/2 2024 og at Quality Hotel Strand på Gjøvik 
ønsket oss tilbake dit. 

 
Ord i saka: Ingen 
 
Vedtak: Årsmøte 2024 blir arrangert på Quality Hotel Strand den 24. februar i Oppland 
sammen med Hedmark Sau og Geit hvis de vil.  
 

Årsmøtesak 13. Avslutning 
Etter at årsmøtesakene var ferdig behandlet overlot møteleder Frode Rudland ordet til leder 
Knut Evensen, som takket for tilliten og takket alle for engasjementet og deltagelsen på 
årsmøtet og ønsket lykke til videre med seminaret og vel møtt til årsmøtemiddag med 
seremoni senere om kvelden med utdeling av premier og gaver. 
 

 



 
Årsmøtesak 14. Generaldebatt 

Generaldebatten ble innledet av møteleder Frode Rudland og var felles for båe fylkeslaga, og 
disse temaene ble tatt opp: 

• Innlandet Bondelag v/Kristina Hegge nyttet anledningen til å takke for innbydelsen til 
årsmøtet, samarbeidet i arbeidsåret 2022 og takket samtidig for innspillet til 
jordbruksforhandlingene fra både HSG og OSG. Ho var spent og ville lytte til debatten 

• Oppland Bonde og Småbrukarlag v/Halvard Helland takket også for innbydelsen til 
møtet og nevnte følgende viktige momenter: Vi driver en kamp for å sikre 37.000 
arbeidsplasser og for å sikre matforsyning til 5,5 mill. personer. Vi må drive 
folkeopplysning for å få andre til å forstå dette, og nevnte spesielt utmarksbeitenæringa 
som er under sterkt press fra bl.a. vindmøller, hyttebygging og manglende eller feil 
forvaltning av allerede vedtatte bestandsmål av rovvilt. Utmarksbeite er avhengig av 
urørt/ubebygget natur 

• Vemund Hagen: Sauenæringa er næringa med laveste lønnsevnen i landbruket, og kan 
sammenlignes med sosial dumping. Han var redd for næringas overlevelse og ser at 
rekruttering er vanskelig i dag, og kan bli helt umulig eller fraværende i fremtiden. De 
som er i næringa, må investere penger fra annen virksomhet for å holde balanse i 
regnskapet. Det positive som vi må ta frem er produksjonen i seg selv der 
utmarksbeiting fungerer som svært god ressursutnytting. Må få ned lammetallet for å 
hindre den ressurskrevende produksjonen som overskuddlam medfører 

• Ola Kjorstad: Minte på at sentralt i NBS arbeides det aktivt med at sauenæringa må 
foreta en produksjonsregulering for å sikre en stabil produksjon av lammekjøtt, som vil 
hindre at vi i framtida nok en gang kommer i en overproduksjonsfase med ditto lave 
priser til bonden. Gruppa har sett på tiltak som skal til med kvote, forholdstall, 2 års 
perspektiv og at dette må nøye diskuteres innad i næringa.  

• Ord i saka: Anne Terningen: kvote må ikke være gjenstand for salg. Marthe Dypdalen 
og Vemund Hagen var imot kvoter. Eirik Kolbjørnshus la fram et forslag om å øke 
omsetningsmidlene med noen få øre for å bruke til reklame for mere salg i perioder 
med utfordringer med å få solgt nok. Kristina Hegge: Er med i et nasjonalt utvalg i 
Nortura, og bekrefter at det er snakka om. Per Fossheim: Var generelt skeptisk til 
kvoter mht. bl.a. konsesjoner og nivåer for produksjon. Ronald Slemmen: Regulering 
av produksjon: pr. i dag er det ikke noe dramatikk i at dette blir vedtatt 

• Erik Haave: Opptatt av rekruttering, og da må vi alle og spesielt innad i familien opptre 
positivt og arbeide for ei positiv utvikling.  

• Ord i saka: Irene Amundgård: Må også være realistiske, tidsforbruk i arbeidet med sau 
står ikke i stil med lønnsevnen. Halvard Helland: Matproduksjonen er en stor 
utfordring, da andelen av matutgifter i forhold til andre utgifter hos befolkningen har 
vært og er altfor lav 

• Sondre Imsgard: Nevnte beiterettsaka på Hadeland, som han har informert styret i OSG 
om 

• Knut Evensen: Skeptisk til regulering og kvoter av sau- og lammekjøtt. Flere hadde 
innlegg under denne reguleringssaka, og hoved-parolen var  

• 1. Noen mente at vi å ha på plass en regulering for å sikre at vi ikke kommer i 
overproduksjon 

• 2. Noen var veldig skeptiske og ville ikke ha regulering eller kvoter 
• 3. Noen tok til ordre for at en regulering (mere frivillig) ikke trengte å være kvotebasert 



• 4. Alle vil at et eventuelt regulering- eller et kvotesystem må behandles svært nøye i 
organisasjonen. Dette går da på om det i praksis kan gjennomføres, hvordan det skal 
gjennomføres, hvordan nye besetninger skal rekrutteres og så hørte man at alle som 
nevnte det var imot kvotesalg.  

• Anne Terningen: Spilte inn flere punkter, og tok spesielt for seg: 
Beitebrukerne i Leppdalen Beitelag videresendte forslag om differensiering av kontingent til Norsk 
Sau og Geit med flere inndelinger for antall dyr enn det er nå. Mulighet for å velge medlemsblad eller 
ikke, samt eventuelt bare lese digitalt. Oppsett differensiert kontingent forslag: 

Vinterfôra sau /geit  Medlemskategori/  Kontingentsats/medlemsblad 
1-30 Hovedmedlem  500 + Digitalt/post medlemsblad 
 Hovedmedlem 

Under 25 år 
300+ digitalt medlemsblad 

 Støttemedlem/ 
husstandsmedlem 

400 + velge digitalt medlemsblad  

31-80 Hovedmedlem 800 +blad post/digitalt medlemsblad 
 Hovedmedlem  

under 25 år 
500 + digitalt medlemsblad 

 Støttemedlem/ 
husstandsmedlem 

550 + velge digitalt medlemsblad 

81-150 Hovedmedlem 1500 + blad post/digitalt  
 Hovedmedlem  

under 25 år 
800 + digitalt medlemsblad 

 Husstandsmedlem/ 
støttemedlem 

550+ velge digitalt medlemsblad 

151- Hovedmedlem 2000 + blad post/digitalt  
 Hovedmedlem  

under 25 år 
1000 + digitalt medlemsblad 

 Husstandsmedlem/ 
støttemedlem 

550 + velge digitalt medlemsblad 

Nåværende satser: 

- Husstandsmedlem ikke medlemsblad                550 
- Hovedmedlem 1-50 vfs + blad post/digitalt           1500  
- Hovedmedlem 1- 50 vfs under 25 +digitalt blad            800 

 
Årsmøtesak 15. Utdeling av premier og utmerkelser og årsmøtemiddag 

I premiesamlinga under årsmøtemiddagen ble det foretatt markering med utdeling av premier 
og utmerkelser i regi av Oppland Sau og Geit. Pål Kjorstad ledet seremonien, der Knut 
Evensen, Peder Leirdal og Eirik Kolbjørnshus bistod under utdelingene.  
 
Premier og utmerkelser ble tildelt disse fra Oppland: 
Premie for beste vær 2022 ble tildelt: Ronny Ove Smedsmo, avdeling 56 Vågå 
Premie for beste spælvær 2022 ble tildelt Anton Myhrmoen, avdeling 45 Fåvang 
Premie for beste bukk ble tildelt: Krogsveen Gard v/Tore Krogsveen, Fåvang Sau og Geit 
Premie for beste gjeterhund ble tildelt: Pål Høygård, Gausdal Sau og Geit 
 



Premier for beste lokallag i Oppland: 
Nr. 1: Snertingdal Sau og Geit og Nordre Land Sau og Geit med kr. 5.000,- hver 

      Nr. 3: Skjåk Sau og Geit og Nord-Fron Sau og Geit med kr. 2. 500,- hver 
 
Fylkeslaget diplom ble tildelt til: 

- Astrid og Torbjørn Elvestad, Dovre Sau og Geit 
- Anita Schjøll, Kolbu Sau og Geit 
- Sondre Imsgard, Hadeland Sau og Geit 

 
Sør-Fron Sau og Geit v/Erik Wethal Haave og Ola Kjorstad, som omtalte seg som 
representanter for det dårligste lokallaget, takket for maten 
 

Årsmøtesak 16. Fagforedrag  
• Beitebruksplan i Ringebu, v/Ragnhild Sperstad  
• Ung sauebonde, v/Lars Rudi 
• Info fra Nortura, v/Eirik Kolbjørnshus 
• Utmarksbeite, v/Yngve Rekdal, NIBIO 
• Info fra Felleskjøpet, v/Rune Lostuen 
• Praktisk bruk av gjeterhund, v/Anne Kari Veikleenget 
• Info fra Husdyrsystemer, v/Knut Bergene, 
• Hytter i beiteland, v/Agnete Fauskrud 
• Drift av fylkeslaga, v/Håvard Helgeland, NSG 
• Humorinnslag i 3 bolker, v/Bjørn Kleiven 
• Innmarksbeite/grovfôrproduksjon, v/Franz Anders Bakken, NLR 
• Beitelag: Nåtid og utfordringer i framtida, v/Per Fossheim, NSG 
• Dokumentasjon av beitedyr med radiobjeller, v/Michael Angeloff, NIBIO 
• Min produksjon/drift, v/Erling Birger Semmingsen 
• Mjølkegeit, v/Svanhild Holden Gardsteig 
• Avslutning v/Ronald Slemmen NSG 
 

Utstillere under arrangementet:  
Nortura v/Anna Briskeby og Eirik Kolbjørnshus 
Husdyrsystemer v/Olaf Larshaugen fra Fron Traktorservice 
Husdyrsystemer v/Knut Bergene fra Grobakken Landmek 
Findmy AS v/Marit Mjøen 
Telespor AS v/Audun Beitnes MacMillan og Kristoffer Andersen 
NSG medlemsbutikk v/Anne Terningen 
 
Spidsbergseter Rondane Resort, 24.- 26. februar 2023 
 
               Theis Amlie                                                     Mathias Snerle 
                    (sign)                                                               (sign)    
                årsmøtevalgt                                                      årsmøtevalgt                                       
 
               Frode Rudland                                         Pål Kjorstad  
                    (sign)                                                               (sign)                    
                 Møteleder                       Sekretær 


